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Vragen van fractie  Naam raadslid: Marie Dujardin-Rombouts 

1. Bewegen in de openbare ruimte is van belang. Hoe is de stand van zaken m.b.t. de groe-

ne schoolpleinen? Is er binnen het centrum meer zicht op speelruimte voor de jeugd vanaf 

4 t/m 12 jaar ongeveer?  

 

Antwoord: 

Scholen gaan zelf over de inrichting van de schoolpleinen. Scholen kunnen via de 

gemeente een subsidie aanvragen voor “Schoolplein van de toekomst”. Projecten die zich 

richten op het stimuleren van de realisering van gezonde, klimaatbestendige en groene 

schoolpleinen, komen in aanmerking voor subsidie. Het Prins Bernhard Cultuurfonds 

regelt de uitgifte van de subsidie, die valt onder het Buurtfonds. De gemeente is bereid 

mee te denken op basis van het door de school ingediende ontwerp voor de inrichting van 

het schoolplein. 

In het Jaarplan Openbare Ruimte is een speelplekkenkaart opgenomen. Actuele 

ontwikkelingen op het gebied van spelen in het centrum is de aanpak van het 

Santrijnpark, dat eind 2019/begin 2020 wordt aangepast. In 2019 is de Burg. 

Hallungiusstraat aangepast en dit jaar zal tevens uitvoering gegeven gaan worden aan de 

motie “Spelen in Slotpark”.  

 

 

2. Op blz 14 wordt vermeld dat ouders meer hulp of aandacht eisen in situaties waar dat 15 

jaar geleden ondenkbaar was. Zouden er wat voorbeelden genoemd kunnen worden en 

interventies.  

 

Antwoord: 

Actuele voorbeelden zijn het smartphonegebruik en omgang met sociale apps, 

cyberpesten en alcoholgebruik. Het jongerenwerk maakt deze onderwerpen bespreekbaar 

door voorlichting te geven op locaties waar jongeren komen. Ook armoede onder 

jongeren is een probleem waar Surplus en gemeente aandacht voor hebben. Zo heeft de 

gemeente met behulp van Kleinsma-gelden de Zomerkaravaan georganiseerd. 

 

 

3. In de nota staat het belang van meedoen. Hoe bereiken we anderstaligen zoals 

migranten, nieuwkomers en ouderen? 

 

Antwoord:  

De exacte invulling van het belang van meedoen wordt later in de uitvoering ingevuld. De 

gemeente heeft natuurlijk wel aandacht voor deze groepen, zoals met opvang 

statushouders door Surplus. 

 

 



4. U geeft aan dat  de ernstige eenzaamheid onder de ouderen gestegen is en een zorgelijk 

punt is. Daarom worden er preventieve huisbezoeken gepland. Kunt u concreet aange-

ven wat de kader is, zoals vanaf welke leeftijd, andere criteria en aanpak. 

 

Antwoord: 

De preventieve huisbezoeken onder 90-plussers zijn uitgevoerd door Animo en de 

preventieve huisbezoeken onder 75-plussers door Zorro. Beide projecten zijn inmiddels 

afgesloten. 

 

 

 

5. Kunt u aangeven wat een themacertificaat inhoudt bij een zgn. “ gezonde school “? Welke 

scholen hebben dit label gekregen? Hoe kunnen de andere Oosterhoutse scholen ge-

stimuleerd worden om dit label ook te halen?  

 

Antwoord: 

Om aan de slag te gaan met gezonde leefstijl maakt de school een keuze van de 

gezondheidsthema’s waaraan zij wil werken. Een school kan kiezen uit de thema’s: 

voeding, bewegen en sport, welbevinden, roken-, alcohol- en drugspreventie, relaties en 

seksualiteit, fysieke veiligheid, binnenmilieu en mediawijsheid. Als de school binnen een 

gekozen thema alle pijlers van Gezonde School op orde heeft, kunnen zij voor dat thema 

het themacertificaat van het vignet Gezonde School aanvragen. In de gemeente 

Oosterhout hebben de volgende scholen het vignet ontvangen: Hanzecollege, BS de 

Berkenhof, BS de Kameleon, BS Sterrendonk en BS de Achterhoek. Scholen worden via 

MOOVE en Brede Buurt gewezen op de mogelijkheden rondom de Gezonde School. Op 

de website www.gezondeschool.nl vindt u informatie over de scholen die een vignet 

hebben ontvangen en voor welke themacertificaten. 

 

 

6. Door de leefomgeving gezonder in te richten kan gezondheidswinst geboekt worden. Hoe 

wordt omgegaan met de bestrijding van bijzondere plagen, zoals bijvoorbeeld  de 

eikenprocessierups en ratten en muizen? 

 

Antwoord: 

Landelijk is de overlast van de eikenprocessierups (EPR) groot. Er is veel aandacht 

geweest hierdoor. Ook in Oosterhout ondervinden we dit jaar meer overlast dan andere 

jaren. De gemeente Oosterhout heeft ten opzichte van een aantal andere gemeenten, 

voorgaande jaren met veel minder overlast veel intensiever de rups bestreden. 

Oosterhout is altijd in het voorjaar de eikenstructuren blijven spuiten (Preventieve 

bestrijding). Betere en bewezen effectieve (alternatieve) bestrijdingsmethoden dan 

preventief spuiten en curatief zuigen, zijn er vooralsnog niet. Het uitzetten van de 

natuurlijke vijand brengt weinig uitkomst, mede omdat deze in populatie moet groeien. 

Gemeente Oosterhout maakt voor de bestrijdingsbeleid gebruik van de kennis van de 

Gemeente Sittard Geleen en de kennis van het WUR (Wageningen University & 

Research). Zij hebben specialisme op het gebied van de EPR-bestrijding in huis. 

Daarnaast wordt landelijk en regionaal overleg bijgewoond. 

 



 

 

7. Ook ligt er helaas behoorlijk veel zwerfafval en zijn er meer dan 200 zappers actief in 

Oosterhout.  Kunt u aangeven hoe de gemeente Oosterhout het zwerfafval, ook in het 

buitengebied aan wil pakken?  

 

Antwoord: 

7. Gemeente Oosterhout pakt op verschillende manieren het zwerfafval in de gemeente 

en in de buitenruimte aan. In het buitengebied worden de bermen gemaaid door een 

aannemer. Deze aannemer heeft de opdracht om vooraf zwerfafval op te ruimen voordat 

er gemaaid wordt. Op werkdagen zijn er minimaal 3 gemeentemedewerkers werkzaam 

om zwerfafval in de buurten en in de buitenruimte op te halen. Tevens zijn er op 

werkdagen 2 veegwagens actief die het zwerfafval voor de voet meenemen in hun 

rondes. Bij het verwijderen van onkruid in de plantenvakken worden de plantenvakken ook 

vrij gemaakt van zwerfafval. Op koopavond, zaterdag en koopzondag wordt er door 

Midzuid zwerfafval opgeruimd in het centrum. Op zaterdag worden de prullenbakken bij 

de winkelcentra aan het begin van de dag en aan het eind van de dag geleegd om 

zwerfafval te voorkomen. Wekelijks wordt er door MidZuid zwerfafval opgeruimd op 3 

bekende routes van winkel naar middelbare school. Daarnaast zet de gemeente 

Oosterhout zich in om de inwoners bewust te maken van de impact van zwerfafval en om 

gedragsverandering te realiseren. Een voorbeeld hiervan is het educatieproject voor 

basisscholen dat binnenkort gelanceerd wordt. Ook besteden we veel aandacht aan de 

Oosterhoutse schoonmaakweek, World Cleanup day, week van de duurzaamheid en 

andere projecten die kunnen bijdragen dat zwerfafval niet langer op de grond gegooid 

wordt. Ook werken we samen met verschillende organisaties en verenigingen in 

Oosterhout waarbij ze hun directe omgeving schoon te houden en faciliteren we de 

zappers in hun activiteiten. 

 

 

8. Dan hebben we nog het onderhoud van onze wijken. U geeft aan dat de inrichting van de 

leefomgeving een grote impact op iemands gezondheid en welbevinden. (pag 8 ont-

wikkelagenda). Dit geldt ook voor het onderhoud van de openbare ruimte. We merken op 

dat er in bepaalde wijken in Oosterhout het onderhoud van de openbare ruimte beneden 

niveau is. Denk hierbij aan het groen tussen de stenen, zoals de trottoirs.  Wat is concreet 

de verhouding van het onderhoudsniveau van de openbare ruimte en het ge-

zondheidsaspect? 

 

Antwoord: 

8. De leefomgeving en gezondheid zijn uiteindelijk onlosmakelijk met elkaar verbonden. 

Een nette en functionele leefomgeving wordt gewaardeerd. Want bewoners, ondernemers 

en bezoekers voelen zich prettig en veilig in een nette omgeving. Een goed onderhouden 

openbare ruimte verhoogt de kwaliteit van de leefomgeving. 

De leefomgeving waarin mensen wonen, werken en leven beïnvloedt hun gezondheid. De 

leefomgeving moet gezond en veilig zijn, uitnodigen tot bewegen en ontmoetingen, en 

prettig om in te wonen. Een gezonde inrichting heeft: 

• een goede milieukwaliteit (lucht, bodem, geluid); 

• natuur of andere voorzieningen om hitte- en wateroverlast op te vangen; 



• natuur en water in de buurt om te kunnen spelen, fietsen, wandelen en ontspannen; 

• ontmoetingsplekken in de buurt; 

• mogelijkheden voor stadslandbouw; 

• een mooi aangezicht en goede plaatsing en inrichting van gebouwen; 

• veiligheid, ook voor mensen die minder goed ter been zijn. 

 

 

 

9. De kaarten in bijlage II zijn onduidelijk. Wijken zijn moeilijk herkenbaar en de kerkdor-pen 

ontbreken. Zijn er opvallende gebiedsgerichte interventies?  

 

Antwoord: 

Op basis van de buurtenquete ‘Kwetsbare inwoners’ en andere buurtindicatoren gaan 

onze buurtcoördinatoren in gesprek met inwoners in de wijk om samen met hen te werken 

aan gebiedsgerichte oplossingen voor leefbaarheidsvraagstukken 

 

 

 

Vragen betreffende Preventie en handhavingsplan. 
1. We werken integraal samen met alle instanties. In hoeverre wordt hierbij 

burgerparticipatie toegepast? 
 

Antwoord: 
We gaan hier een participatief/interactief proces aan waarbij we samen met de 
stakeholders invulling geven aan nieuw beleid. Als het gaat om bewustwording (de 
preventieve kant) komen ook jongeren/ouders aan bod.  

 

 

2. We geven aan dat we willen handhaven. Echter rijst de vraag;  waar halen  we de 
handhavers vandaan? Betekent dit een wijziging ten opzichte van de visie 
integrale veiligheid? 
 
Antwoord: 
We gaan hier een participatief/interactief proces aan waarbij we samen met de 
stakeholders invulling geven aan nieuw beleid. Als het gaat om bewustwording (de 
preventieve kant) komen ook jongeren/ouders aan bod. 
 
 

3. Als uitgangspunt wordt het preventiemodel van Reynolds gebruikt. Deze is uit 
2003. Is er meer nieuwe versie/methodiek beschikbaar? 
 
Antwoord: 
Het preventiemodel van Reynolds wordt door veel gemeenten gebruikt als 
integraal beleidsmodel voor effectief lokaal alcohol- en middelenbeleid. Het geeft 
nog steeds duidelijk weer op welke pijlers de gemeente moet inzetten om zo vroeg 
mogelijk te signaleren en de juiste ondersteuning en advisering te bieden. Naast 
het preventiemodel van Reynolds kunnen wij gelukkig putten uit aanvullende 
(nieuwe) inzichten die in den lande zijn opgedaan en onze eigen inzichten die 
voortkomen uit onze gesprekken met verenigingen, ondernemers en jongeren 



 
4. De grote steden pleiten ervoor om lachgas weer in de geneesmiddelenwet op te 

nemen. Wordt dit opgepakt in den Haag. Bent u hiermee bekend en wat is de 
stand van zaken? 
 
Antwoord: 
De gemeente Oosterhout is bekend met lachgasproblematiek. In de APV is daarom 
opgenomen dat het verboden is om lachgas te gebruiken als daardoor hinder ontstaat 
voor personen of de openbare orde, de openbare veiligheid, de volksgezondheid of het 
milieu in gevaar komt.   
Minister Grapperhaus gaat met zijn collega Blokhuis van Volksgezondheid in gesprek om 
te bespreken wat voor landelijke maatregelen er kunnen worden genomen. Hij wil eerst 
van deskundigen horen "hoe de gevaren het beste geminimaliseerd kunnen worden". "En 
vervolgens wordt beslist of het beste tot een verbod kan komen of tot een uiterst 
gereguleerd gebruik.  
Overigens nemen wij in Oosterhout een verbod op in de evenementenvergunning om 
lachgas te verkopen. Dit doen we uit voorzorg, maar de organisatoren geven zelf aan 
geen lachgas op hun evenement te willen (laten) verkopen 

 
 

5. Aanpak alcohol onder 18; de ‘schuldigen” worden nu ook beboet. Wat is de 
verhouding van de beboeting tussen de alcoholgebruiker onder de 18 en de 
verstrekker? 
 
Antwoord: 
Het beboeten van jongeren maakte tot op heden geen onderdeel uit van onze 

werkwijze, wij zullen hier wel mee gaan starten. Het is immers terecht als een 

missend element in onze handhavingsstrategie aangemerkt. Wij zullen u jaarlijks 

informeren over de voortgang en het effect van deze nieuwe manier van werken. 

 

 

 

 
 


